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 נושא לדיון: כוונת המועצה להפסיק את הפרדת הפסולת האורגנית "הפח החום"

 

 נותנת סקירה של המצב כדי להבין איפה אנחנו נמצאים היום. טליה: 

הפסולת האורגנית. ראש המועצה דאז מר  השר לאיכות הסביבה דאז גלעד ארדן הכניס את נושא    2011בשנת  

נחתם הסכם עם קהילת בית אל להקמת אתר הטמנה לפסולת האורגנית ו  במלוא כוחו.  אלי אבוטבול נרתם לעניין

 ואתר הטמנה לגזם. 

 בפועל, לקח הרבה שנים עד שהאתר של בית אל הוקם אך הוא מעולם לא טיפל בפסולת האורגנית רק בגזם.

 בעמק חפר. מטב"חולכן המועצה נאלצה לשנע את הפסולת האורגנית ל

כולן מועצות    -שנשארו  5-6רשויות ברחבי הארץ החלו להפריד פסולת אורגנית. כיום יש רק    30  ,2011בשנת  

המקומית היחידה. הסיבה לכך היא שהמדינה במשך כל השנים האלו לא העירונית  א הרשות  יאזוריות, זכרון ה

פינוי ולא הקימה אתרי  פסולת אורגנית טיפול בל  ראויים  אתרים  2רק  קיימים  כפי שהבטיחה.    נגישים  השקיעה 

 כולל עלות השינוע לשם. הגבוה הטיפול מאד שניהם בבעלות פרטית ועלות

המועצה נאלצת לשלם עבור עלויות פינוי אשפה אורגנית הגבוהות מעלות פינוי אשפה רגילה. כך שבפועל בכל 

בכ ממנת  המועצה  פינוי אשפה ימ  1.2  -שנה  עלות  בין  )הפער  האורגנית  הפסולת  ופינוי  את ההפרדה  ליון שח 

 ההוכחה לפער היא העובדה שרשויות רבות הפסיקו את הפרויקט.   רגילה לעלות פינוי אשפה אורגנית(.

לכן    2025בשנת   לבצע.  המועצה  שנדרשת  בפעולות  עליה  למול  המועצה  בתקציב  רבים  קיצוצים  מתוכננים 

יהיה פינוי לאשפה ושב  ת  להחלטת ראש המועצה היא להפסיק את פרויקט הפרדת הפסולת האורגנית. כך שלכ

 ובקרוב תתבצע פריסה של הזרם הכתום. . פח ירוק -הרגילה



 

 

 

 

 

 

 : האם מחיר ההטמנה של אשפה רגילה צפוי לעלות בעתיד. ואז ההפרש בין השניים יקטן. יעל

 : יתכן ויעלה.טליה

חיוני של שמירה על הסביבה. אם הפרויקט יופסק   סביבה היא לא מותרות. חבל שמקצצים בדבר המאד  :מיכל

 יהיה בלתי אפשרי לחזור אליו בעתיד. התושבים כבר לא יפרידו ולא יתנו אמון. 

שמפונה  :לימור מה  של  הקטן  הסך  היא  אורגנית  אשפה  פינוי  של  הגבוהה  לעלות  הסיבות  בגלל   בזכרון  אחת 

אז הפער   -שבתי עסק ובתי מלון לא מצטרפים ומפרידים אשפה אורגנית. אם היינו מצליחים לגרום להם להפריד

 היה מצטמצם. 

  בקרוב היינו אמורים להתחיל בפינוי אשפה אורגנית ממלון אלמא ומול זכרון. מה שהיה מעלה את הכמויות   :טליה

 . קשה לעקוב ולפקח אחרי בתי עסק ולראות אם הם שומרים על ההפרדה.ומוזיל עלויות

 הוועדה יכולה לפעול לעודד בתי עסק ובתי מלון להפריד אשפה אורגנית.  :גרשון

יש כרגע פתח לתקווה שכן המשרד לאיכות הסביבה הודיע שהוא מתכוון לצאת בקול קורא לעודד רשויות    :טליה

כדי   מקומיות  לרשויות  כסף  לתת  עתיד  הקוראים  הקולות  אחד  פורסמו.  לא  עדין  הם  אורגנית.  אשפה  להפריד 

בפסולת אורגנית. כך שזכרון, אם תזכה בקול קורא, תוכל להקים אתר משלה וזה יוזיל  קטנים טיפול    ילהקים אתר

 . 2025את העלויות. לכן חשוב להמשך עם הפרויקט לפחות עד לסוף שנת 

ציבורי לטובת המשך הפרויקט לפחות בשנת    :לימור קול  צריכה להקים  ישראל   2025הועדה  בתקווה שמדינת 

 תתעורר ותתחיל להשקיע בהפרדה של פסולת אורגנית. בלי תמיכה מסיבית מצד המדינה זה לא יתרומם.
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 ות /, חברי וועדה, מנהליםחברי המליאה


